
  JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült az Oktatási Bizottság 2007. január 16-i ülésén a Városháza I.sz. tanácskozó 
termében 

 
ikt.sz.: 522-1/2007. 
 

 1. Előterjesztés az önkormányzati fenntartású általános iskolák működési /felvételi/ 
 körzetének felülvizsgálatáról, módosításáról a 2007/2008. tanévre 
 

1/2007(01.16) sz. OB. döntés 
 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének Oktatási Bizottsága megtárgyalta az „Előterjesztés az 
önkormányzati fenntartású általános iskolák működési /felvételi/ körzetének felülvizsgálatáról, 
módosításáról a 2007/2008. tanévre” című javaslatot. A Bizottság támogatja a javaslat 
Közgyűlés elé terjesztését és jóváhagyását. 
 
Az előterjesztéshez szóbeli kiegészítés nem volt.  
 
A bizottság 6 igen, egyhangú szavazással támogatja az előterjesztést és Közgyűlés elé 
terjesztését javasolja. 
 

2. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének rendelet-tervezete az állandó bizottságok feladat  
és hatásköréről 

 
2/2007. (01.16.) OB. döntés 
 
A bizottság első fordulóban megtárgyalta az állandó bizottságok feladat- és hatásköréről szóló 
rendelet-tervezetet és támogatja annak Közgyűlés elé terjesztését 

 
A bizottság az oktatási feladatok közül az alábbi pontok törlését kérte a rendeletet- tervezeten 
való átvezetését és átszámozását. 
 

• 5. Javaslatot tesz a nevelési-oktatási intézmények pedagógiai programjának 
jóváhagyására. 

• 8. Javaslatot tesz a nevelési-oktatási intézményekben dolgozó közalkalmazottak 
magasabb bérkategóriába történő besorolására. 

 
   A rendelettervezetet a bizottság 6 igen, egyhangú szavazással támogatja.  

    

3. Eger Megyei Jogú Város Önkormányzatának ____/2007. (-----) sz. önk. sz. rendelete a 
 helyi szociális támogatásokról és a gyermekvédelmi ellátásokról, valamint az igénylés  
és a folyósítás rendjéről szóló 21/2006. (V.25.) önkormányzati sz. rendelet módosításáról 

   

   

 
 



 3/2007. (01.16.) OB. döntés 
 
A Bizottság javasolja a rendelet-tervezet Közgyűlés elé terjesztését. 
 
 A rendelet módosítást a bizottság 6 igen egyhangúlag támogatta. 

    

 4. Előterjesztés az Egri Ifjúsági Alapítvány kuratóriumi tagjai megbízatásának  
meghosszabbításáról 

 
4/2007. (01.16.) OB. döntés 
 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének Ifjúsági és Sportbizottsága megtárgyalta az Egri 
Ifjúsági Alapítvány kuratóriumi tagjai megbízatásának meghosszabbítására vonatkozó 
előterjesztést és támogatja annak Közgyűlés elé terjesztését. 
 
  

5. Javaslat a sportlétesítmények 2007. évi ingyenes használatára  

 
5/2007. (01.16.) OB. döntés  
 
A Bizottság megtárgyalta az AGRIA-KOMPLEXUM Kft. kezelésében lévő sportlétesítmények 
használatára tett javaslatot és a következő határozatot hozta: 
 

1. A Bizottság elfogadja az AGRIA-KOMPLEXUM Kft. kezelésében lévő 
sportlétesítmények térítésmentes használatára tett javaslatot. 

 
A javaslatot a bizottság tájékoztató jelleggel egyhangúlag elfogadta. 

    

6. Előterjesztés az Imókői gyermektábor konyha-étterem ingatlana tulajdoni helyzetének 
 rendezéséről 

 
 6/2007. (01.16.) OB döntés 
 
Eger Megyei Jogú Város Oktatási Bizottsága megtárgyalta az Imókői gyermektábor konyha-
étterem ingatlana tulajdoni helyzetének rendezéséről szóló előterjesztést és azt támogatólag a 
Közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Barta Viktor: 

Az Önkormányzat jogerős telekalakítási engedélyt szerzett az önálló telek kialakítás érdekében, 
valamint a Közgyűlés 263/2006. (VI.22.) számú határozatában  hozzájárulását adta ahhoz, hogy 
az ingatlanrész a tulajdonossal csereügylet révén rendezésre kerüljön, valamint a kérdéses 3m2 
terület a Park Hotel Táltos ingatlanából megvásárlásra és a felsőtárkányi 1502/12 hrsz-ú 
ingatlan 7111 m2 térmértékkel, étterem megnevezéssel az ingatlan nyilvántartásba feltüntetésre 
kerülhessen. A Közgyűlés döntését megelőzően azonban a TALENT Kft. a teljes hotel Táltos 
ingatlanát értékesítette az akkori bérlőnek, a Mester és Fiai Kft-nek, aki jelenleg is üzemelteti a 
konyha-étteremmel együtt.  
A Városi Ellátó Szolgálat jelezte, hogy hosszabb távon mindenképpen szükség volna az Imókő 
tábor hasznosíthatóságát az étkeztetés során is függetleníteni a Hotel Táltostól. 



Az Imókői tábor étkeztetésének kérdését – a nyári gyermeküdültetés előkészítésének 
időszerűsége miatt – sürgősen rendezni szükséges.  
    
 Dr. Sipos Mihály: 
A bizottság az előterjesztést közgyűlési tárgyalásra javasolja, az előterjesztésben      foglaltakról 
történő érdemi állásfoglalást a Bizottság mellőzi. A Bizottság a helyszínt és az épületeket  
személyesen kívánja megtekinteni. 

 
A napirendeket követően a következő tájékoztatások hangzottak el. 

 
Szőkéné Komenczi Anikó: 
Tájékoztatni szeretném a bizottságot, hogy megtörténtek a költségvetési egyeztetés kapcsán az 
intézményekkel a személyes egyeztetések. Az előző évek szintjén kerültek az intézmények 
finanszírozásra. Úgy ítéltem meg, hogy az intézmények ahhoz képest elégedetten távoztak. Az 
látható, hogy alapvetően működési rész az ami lefedezésre került és szűkös az egyéb problémák 
megoldására a forrás. (nagyobb volumenű felújítások, beruházások) Ami nem tudható -  az 
előző évekhez hasonlóan  - , hogy miután összeállt a városi költségvetés akkor lehetett látni, 
hogy szűkösek a város forrásai és utána még további megszorítások születtek az intézmények 
irányába most még csak az első körös tárgyaláson vagyunk túl. Ennek az eredménye ahhoz 
képest megnyugtató, nem lehet mondani, hogy nagyon jó, de ha megnézzük más településeket 
más megyei jogú városokat akkor még mindig jobb helyzetbe vannak az intézményeink mint 
számos más település intézményei. 
Tájékoztatásul, hogy egy körben már tárgyaltuk a Többcélú Kistérségi Társulással együtt, hogy 
milyen intézményi átszervezéseket kell végrehajtani a törvényi kötelezettség alapján. Ez a 
munka újabb fázisába ért. Elkészült az az anyag, amit már szakmai vitára is kiadnánk az érintett 
intézményekkel, szervezetekkel véleményeztetnénk az anyagot. 
Óvodák tekintetében kisebb az ellenállás, az általános iskolák tekintetében a kistelepülések az 
1-6 osztály helyben tartásához ragaszkodnak ami azt jelenti, hogy  ilyen alacsony létszámok 
mellett ami a településen van ez nagyon nehezen finanszírozható hosszabb távon is.  Nem 
vagyok meggyőződve, hogy ez egy végső megoldás lesz, utána a későbbiekben még további 
intézkedésekre rászorulnak a települések, ha most nem akarnak drasztikusabb intézkedést 
meghozni a települések. Úgy látom, hogy a 6 osztályos gimnáziumi képzés iránt – ahogy 
véleményeztük is előtte –  van szándék más nem önkormányzati intézmények  részéről is 
pillanatnyilat Eger városon kívül három nem önkormányzati intézmény is kívánja beindítani a 6  
osztályos gimnáziumi képzést. Évfolyamonként 2-2 osztállyal Ez azt jelenti, hogy 210 tanuló ez 
tíz osztálynyi tanuló. Ez nagyon komolyan fogja általános iskolai rendszert. Ez is azt mutatja, 
hogy a 7. 8. osztály helybentartása nem is indokolt és még városi szinten is gondolkodnunk 
kell, hogy szükséges-e az a kapacitás ami van az általános iskolákban.  
A Többcélú Kistérségi Társulás települések részéről talán nagyobb az elvárás Eger  irányába 
mint önmagunkkal szemben. Úgy érezzük, hogy Egernek mint egy kötelességének tartják, hogy 
kihúzza ezeket az intézményeket a nehézségből ugyanakkor önmaguk között nem tudnak 
megegyezni, nem tudnak társulásokat létrehozni, nem tudnak egyezségre jutni. Azt gondoljuk, 
hogy közösen kell felelősséget vállalni, a térségbeli településeknek is kell áldozatot hozni 
nemcsak Eger városnak. 
Rövidesen ezt a szakmai anyagot a bizottságnak is rendelkezésére tudjuk bocsájtani. 

 
A törvény alapján át kell dolgozni a minőségirányítási programokat úgy mint intézményi, mint 
önkormányzati szinten. Szakmailag úgy döntöttünk, hogy egységes legyen az  intézmények 
teljesítmény értékelési rendszere, amit be kell építeni ezekbe a minőségi programokba. Egy 
külső szakértői cégtől kedvező áron megvásároltuk azt a szoftver programot ami alkalmas arra, 



hogy azonos keretek  között tudjuk működtetni ezt a rendszert átlátható legyen és 
összehasonlítható. Természetesen minden intézménynek a saját specialitását bele kell dolgozni. 
Ez a munka folyik és terveink szerint mivel bizottsági hatáskör lesz kb. március-április körül 
kerül a bizottsági jóváhagyásra. 

 
Tájékoztatást szeretnék adni a bizottság számára, hogy az előző évben elkezdődött az 
intézményekben a személyi anyagnak a felülvizsgálata. Ebben a ciklusban két intézmény volt a 
soros a Dr. Kemény Ferenc Általános Iskola és a Kereskedelmi Szakközépiskola. 
A külső szakértők  elvégezték az ellenőrzést. Az látszik, hogy mind a két intézményben vannak 
hibák ezért intézkedési tervet kérünk, hogy ezeket hogyan próbálják orvosolni. A hibás téves 
besorolásokat vagy megállapítások, időbeszámításokat korrigálni amik vannak az 
intézményeknél. Ez is azt mutatja mint előző vizsgálat, hogy szükség van ilyen ellenőrzésre, 
mert vannak problémák  az intézményeknél. 

 
Tájékoztatni szeretném továbbá a bizottságot, hogy Jegyző Úr a Kereskedelmi 
Szakközépiskolába egy vizsgálatot rendelt el, ennek alapja az, hogy már hosszú  idő óta elég 
nagy az elégedetlenség a tantestületen belül. Az előző évben is már nagyon sok névtelen és 
névvel írott levelet kaptunk amik az intézmény működésével, vezetésével vagy egyéb dologgal 
kapcsolatos panaszoknak adott hangot. Igazánból névtelen levelekkel nem szoktunk 
foglalkozni, mivel személyes megkeresések is voltak irányunkba Jegyző Úr úgy döntött, hogy 
csináljunk helyszíni vizsgálatot az iroda és az Ellenőrzési csoport bevonásával egy kiadott 
szempontrendszer alapján elkezdődött a vizsgálat. Ez kb. január végén február elején fog 
zárulni, erről a vizsgálatról fogjuk a bizottságot tájékoztatni, hogy mit tapasztaltunk.  
 
Dr. Sipos Mihály: 
A közeljövőben igyekszünk felpörgetni a szakképzés áttekintését a városban. Azt is szeretném, 
ha fel tudnánk pörgetni a TISZK-et. A korábbihoz képest jobban pörög abban a tekintetben, 
hogy a beruházás a  pályázati kötelezettségek teljesítése jó ütembe halad. Van egy másik része 
a szakképzés átalakítás négy évvel ezelőtt. Erre vonatkozólag is megkezdődtek a tárgyalások és 
rövidesen várható, hogy a bizottságnak ezzel összefüggésbe kell majd elemzést végezni.   
 
Több hozzászólás nem lévén a bizottsági ülés befejeződött. 
 

Kmf. 
 

Dr. Sipos Mihály 
Oktatási Bizottság Elnöke                                                   

         
         Vassné Haraszti Zsuzsa 
            jegyzőkönyvvezető 


